

会议须知
Conference Notice

北京体育大学
第六届国际武术发展论坛

The 6th Beijing Sport University International
Chinese Wushu Development Forum

地点：线下——北京体育大学

线上——腾讯会议（国内版 / 国际版）

Location: Beijing Sport University (On-site)

Tencent Meeting / Voov Meeting (Online)

北京时间：2025 年 11 月 2 日

Beijing Time: November 2, 2025

主讲嘉宾
Invited Speakers



刘瑞旗

 9:15-9:35

刘瑞旗，国际武联名誉副主席、擘雅集团董事长，意大利圣庇护十世法学院（F.D.D.C）荣誉法学博士，高级工程师。全国劳动模范、全国先进工作者、全国五一劳动奖章、全国优秀科技工作者。现任恒源祥（集团）有限公司党委书记、董事长。同时兼任中华商标协会第五届理事会副会长、中国商业联合会中华老字号工作委员会副主任、国家知识产权专家库高级专家、中华中山文化交流协会副会长、中国拉丁美洲学会副会长、上海市经济与信息化委技术专家、东华大学顾问教授。

主讲嘉宾
Invited Speakers



Liu, Ruiqi

 9:15-9:35

Liu, Ruiqi, Honorary Vice President of the International Wushu Federation, Chairman of BOYA Group, Honorary Doctor of the F.D.D.C Law School in Italy, Senior Engineer. National Model Worker, National Advanced Worker, National May Day Labor Medal Winner, National Outstanding Scientist. Currently, he is the Party Secretary and Chairman of Hengyuanxiang (Group) Co., Ltd. At the same time, he also serves as the Vice President of the Fifth Council of the Chinese Trademark Association, Deputy Director of the Chinese Traditional Brands Working Committee of the China Business Federation, Senior Expert of the National Intellectual Property Expert Database, Vice President of the Chinese Zhongshan Cultural Exchange Association, Vice President of the China Latin America Society, Technical Expert of the Shanghai Economic and Information Technology Commission, and Advisor Professor of Donghua University.

主讲嘉宾
Invited Speakers



荣 军

🕒 9:35-9:55

荣军，北京体育大学武术系 1997 届学士。毕业后于广州中医药大学担任讲师。自 1999 年起移居瑞士，长期担任瑞士国家武术队主教练，并于瑞士太极武术学院任校长，深耕武术教学与人才培养。同时，他在国际武术组织担任要职，现任国际武术联合会技术委员会委员及欧洲功夫武术联合会裁判委员会主任，在欧洲武术标准制定与竞赛体系发展中发挥着核心作用。

主讲嘉宾
Invited Speakers



Rong, Jun

🕒 9:35-9:55

Rong, Jun, graduate of the Wushu Department of Beijing Sport University in 1997 with a bachelor's degree. After graduation, he worked as a lecturer at Guangzhou University of Chinese Medicine. He moved to Switzerland in 1999 and has been the head coach of the Swiss National Wushu Team and the principal of the Swiss Tai Chi and Wushu College since then. He has been deeply involved in Wushu teaching and talent cultivation. At the same time, he holds important positions in international Wushu organizations and is currently a member of the Technical Committee of the International Wushu Federation and the Director of the Judging Committee of the European Wushu and Wushu Federation. He plays a core role in the development of European Wushu standards and competition systems.

主讲嘉宾
Invited Speakers



COPPIN

🕒 9:55-10:15

COPPIN, 法国高等电信学校布列塔尼分校 1984 届通信工程学士，后于 1999 年获法国巴黎高等社会科学院计算机科学博士学位，2007 年获巴黎第六大学计算机科学高级研究指导资格。1986 年至 2000 年，在泰雷兹集团担任研发工程师，积累了深厚的工业实践经验。自 2000 年起任职于法国大西洋矿业电信学校，担任教授至今，长期致力于通信工程与计算机科学的教研工作，在产学研融合领域具有丰富经验，积极研发太极拳人工智能产品。

主讲嘉宾
Invited Speakers



COPPIN

🕒 9:55-10:15

COPPIN, graduate of the Brittany branch of the French Higher Telecommunications School in 1984 with a bachelor's degree in communication engineering, and later obtained a doctorate in computer science from the Paris School of Advanced Studies in Social Sciences in 1999, and received advanced research qualification in computer science from the University of Paris VI in 2007. From 1986 to 2000, he worked as a research engineer at Thales Group, accumulating rich industrial practical experience. Since 2000, he has been working at the French Atlantic Mining Telecommunications School as a professor and has been dedicated to teaching and research in communication engineering and computer science. He has extensive experience in the field of industry-university-research integration and actively develops artificial intelligence products for Taijiquan.

主讲嘉宾
Invited Speakers



苏韧屏

🕒 10:15-10:35

苏韧屏，北京体育大学 1989 年毕业生，曾任教于北京传媒大学，后就职于法国布里坦尼武术学院，担任院长至今，长期致力于武术在法国的传播与教育实践，在跨文化体育教育领域取得了显著成就。

主讲嘉宾
Invited Speakers



Su Renping

🕒 10:15-10:35

Su Renping, graduate of the class of 1989 from Beijing Sport University, used to teach at Beijing Media University. Later, she joined the Brittany Wushu Academy in France and has served as its director ever since. She has long been dedicated to the promotion and educaiton of Wushu in France and has achieved remarkable accomplishments in the field of cross-cultural sports education.

主讲嘉宾
Invited Speakers



拉梅什

🕒 10:35-10:55

拉梅什（Ramesh），大洋洲少林武术协会副主席，澳大利亚武术协会委员，昆士兰省武术协会主席，少林寺俗家弟子，澳大利亚少林寺武术总代理人，在澳大利亚布里斯班创办少林武术学校，举办澳大利亚全国武术锦标赛等多种武术活动，培养大批少林武术爱好者以及武术运动员。

主讲嘉宾
Invited Speakers



Ramesh

🕒 10:35-10:55

Ramesh, vice chairman of the Oceania Shaolin Wushu Association, member of the Australian Wushu Association, president of the Queensland Wushu Association, a lay disciple of the Shaolin Temple, and the general agent of Shaolin Wushu in Australia, founded the Shaolin Wushu School in Brisbane, Australia, and held various Wushu events such as the Australian National Wushu Championships, cultivating a large number of Shaolin Wushu enthusiasts and Wushu athletes.

主讲嘉宾
Invited Speakers



武冬

🕒 10:35-10:55

武冬，北京体育大学教授，博士，博导，博士后导师，北京市教学名师，首届教育部课程思政示范课教学名师，留学日本体育大学，国家级裁判，体育总局“百人计划”培养对象。获得2022年第四届全国高校混合式教学创新设计大赛特等奖，完成教育部人文社会科学研究项目《传统武术的哲学思想研究》，主持国家社科基金项目“中华武术拳谱抢救与动态复原研究”华，在研及完成省部级课题20多项。

主讲嘉宾
Invited Speakers



Wu Dong

🕒 10:35-10:55

Wu Dong, professor at Beijing Sport University, holds a doctorate and is a doctoral supervisor and postdoctoral mentor. He is a Beijing Municipal Teaching Model, a teaching model of the first batch of ideological and political courses in the Ministry of Education, and a graduate of the University of Sport in Japan. He is a national-level referee and a candidate for the "Hundred Talents Program" of the General Administration of Sport of China. He won the Special Prize in the 4th National College Mixed Teaching Innovation Design Competition in 2022. He has completed the Ministry of Education's Humanities and Social Sciences Research Project Research on the Philosophical Thought of Traditional Wushu, and is currently leading the National Social Science Fund Project "Rescue and Dynamic Restoration Research of Chinese Wushu Boxing Manuals". He has completed over 20 provincial and ministerial-level projects.

记录用纸

Notepaper